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Sissi Baba is a translator and PhD student in comparative literature at the Sorbonne (Paris V). She is concerned
with the relationship between literature and the repertoire of opera houses, from symphonic poems to the
great operas and ballets. Drawing on her studies in music (piano) and classical dance based on the Russian
method, she tries to put them to good use in her academic work and vice versa. Having taught at College Notre-
Dame de Jamhour and then at Beirut Saint-Joseph University, her publications range from articles in L'Orient-le
Jour to academic papers on music and ballet. She has taken part in conferences in Paris, and workshops and
lectures in St. Petersburg, including the prestigious Agrippina Vaganova Russian Ballet Academy affiliated to the
Mariinsky Theater.
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Sissi Baba est traductrice et doctorante en littérature comparée a la Sorbonne (Paris 1V). Elle s’intéresse a la
relation entre la littérature et le répertoire des Maisons d’opéra, allant des poemes symphoniques aux grands
opéras et ballets. Profitant de ses études en musique (piano) et danse classique selon la méthode russe, elle
essaye de les mettre au service de ses travaux académiques et vice versa. Ayant enseigné au College Notre-
Dame de Jamhour puis a I'Université Saint-Joseph de Beyrouth, elle a aussi des publications variant entre billets
publiés dans L’Orient Le Jour et des articles académiques abordant la musique et le ballet. Elle a eu I'occasion
de participer a des colloques a Paris, et a des ateliers et des conférences a Saint-Pétersbourg, dont la
prestigieuse Académie du Ballet Russe Agrippina Vaganova affiliée au Thédtre Mariinsky.
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